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Társadalomtudományi Kutatócsoport 

Troják László Főosztályvezető, Veszprém Vármegyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási, Foglalkoztatás-felügyeleti és 

Munkavédelmi Főosztály 

Dr. Imre László, vármegyei jegyző 

Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető 

Szász Jutka Emese, irodavezető 

Várszegi Bernadett, irodavezető 

Rajkó Viktória, területfejlesztési titkár 

Vipler Emőke, titkársági referens 

Cseh György, informatikus 

Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőket, a megjelent vendégeket és a hivatal 

munkatársait. Külön köszöntötte Sövényházi Balázs polgármester urat és megköszönte 

szívélyes meghívását, így a kihelyezett munkaülést Nemesvámos településen tarthatja a 

közgyűlés. Kiemelte ennek fontosságát, hiszen az elmúlt időszak és sajnos a jelen is 

gazdaságilag számos kihívást rejteget, de a település fejlődése pozitív példával szolgál 

mindenki előtt. 

Elmondta, hogy mára talán magunk mögött tudhatjuk a koronavírus okozta válságot, a gazdaság 

sikeresen újra indult a ,,nagy” leállást követően. Úgy vélte, hogy az üzleti és gazdasági életet 

övező bizonytalanságnak csupán egyik forrása volt a pandémiás helyzet, mert a 2022-ben 

kirobbant orosz-ukrán háború világgazdasági következményeit napjainkban is érezni lehet, 

amint mondta, a háború az egész emberiségnek óriási károkat okozott és sajnos okoz még ma 

is. Kiemelte, ezért is fontos olyan pozitív példát látniuk, mint Nemesvámoson, ahol a település 

a jelen gazdasági nehézségek ellenére is dinamikusan fejlődik. Elmondta, hogy a mai napon 

Polgármester úr jóvoltából lehetőségük lesz e fejlődés egyik élő példáját megismerni, hiszen a 

több száz új munkahelyet adó Knapp Hungary Kft. mindennapjaiba tekinthetnek majd be. 

Együttműködésüket ezután is felajánlva kívánta Polgármester úr vezetésével a település további 

dinamikus fejlődését és hasonló beruházások megvalósulását. 

Átadta a szót Sövényházi Balázs polgármester úr részére. 

 

Sövényházi Balázs 

Megköszönte a szót, köszöntötte elnök urat, a közgyűlés tagjait és a megjelenteket. 

Felvetette, hogy vajon Nemesvámosról kinek mi jut először eszébe, nyilván az idősebbeknek a 

Vámosi betyárcsárda. Elmondta, hogy ez máris egy közös pont, és köszönetét fejezte ki, hogy 

a csárda a vármegyei értéktár tagja lett. Felsorolta, hogy a csárdában számos magyar filmet 

forgattak, mint pl.: a Tenkes Kapitánya, a Koppányi aga testamentuma vagy a Csárdáskirálynő, 

valamint magyar olimpikonok, magyar színészek, de még világsztárok is megfordultak ott 

vendégként. Példaként említette, hogy vacsorával vendégelték meg Sylvester Stallone-t akinek 

nagyon ízlett a Jókai bableves, cserébe Rocky kesztyűket dedikált és az akkori üzemeltetőknek 

ajándékozott. 

Úgy vélte, a fiatalok és a gyerekek körében valószínűleg a Haribo Hungaria Kft., azaz a Haribo 

gumicukor miatt híres a település, továbbá megemlítette a Baláca római kori villagazdaságot is. 

Elmondta, hogy a Haribo Kft.-vel és az őstermelőkkel is jó viszonyt ápolnak, amelyet a széken 

elhelyezett kis ajándékcsomaggal szeretne bemutatni, amelyben őstermelői lencse, egy helyi 

méhész terméke, valamint egy közepes méretű vállalkozás, a Pepo Papa tökmagolaja található, 

mindegyik Nemesvámoson készül és nagyon büszkék rá, és természetesen egy csomag Haribo 

gumicukor is. Úgy vélte, mindez azt a szimbiózist jelképezi, hogyan lehet együttműködni és jó 

kapcsolatot ápolni a településen. Tájékoztatott arról, hogy a nagyobb vállalatokkal üzleti 

reggeliket tartanak negyedévente, ebben az évben is volt már egy, Takács Szabolcs főispán úr 

járt náluk és a Knapp Hungary Kft.-nél, amely a mai látogatással a második delegációt fogadja 

majd. Elmondta, hogy akkor a vámosi vállalatok ismerhették meg a Knapp Hungary Kft-t, 

amelyen Csillag Zsolt egyetemi kancellár úr és Gelencsér András rektor úr is részt vett. 

Elmondta még, hogy már a következő program is megvan: szeptemberben a Vesmont Kft. 

átadja az okosgyárát, ahol robotok fognak dolgozni, ott Navracsics Tibor miniszter úr lesz jelen. 

Beszámolt arról, hogy a téli programok egy vacsorával zárulnak, pl. szervezetfejlesztőt hívnak 

a cégekhez, az idei év témája az lesz, hogy hogyan lehet munkaerőt megtartani béren kívüli 

juttatásokkal. Ismertette, hogy ezeket a programokat az önkormányzat szervezi, ezzel is 

megtartva a kohéziót, a személyes nexust a vállalatokkal. 
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Balácára visszautalva megköszönte a vármegyei közgyűlésnek a számos nyertes pályázatot, 

köztük a Balácát bemutató turisztikai pályázatot. Ismertette, hogy a meglévő óvoda, aminek az 

alapkövét elnök úrral rakták le, szintén egy nyertes pályázatnak köszönhető és az óvoda további 

fejlesztéséhez megnyertek egy második pályázatot is. Kifejtette, erre azért volt szükség, mert 

2010-ben, amikor átvette a település vezetését 2600 lakos volt, most 3200 fő a lakosság száma. 

Tájékoztatott, hogy rengeteg a gyermek, az új 4 csoportos óvoda kicsi, így az idei évben úgy 

tudják megoldani az elhelyezésüket, hogy az új tornaszobát alakítják át, valamint a megnyert 

második pályázatban egy konyha fejlesztés is megvalósul, amit szintén a gyermeklétszám 

növekedése indokol. Kiemelte, hogy az élelmezésvezetőnek köszönhetően a minőségi 

alapanyagból készülő ételeket nemcsak az óvodások fogyasztják, hanem az ülést követő ebéden 

a jelenlévők is megkóstolhatják majd. Emlékeztetett, hogy a Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 

vármegyei elnökeként népszerűsítette már a közétkeztetés megoldásait a közgyűlés előtt, és 

reméli, hogy ízleni fog az étel mindenkinek. Rámutatott, hogy a konyhát fejleszteni kell, hiszen 

az idősek körében is nagyon népszerű, viszont a szociális étkeztetést jelenleg nem tudják ellátni, 

de a TOP-os pályázatnak köszönhetően megvalósulhat a bővítés. Kiemelt az óvodánál még egy 

nyertes pályázatot, egy energetikai pályázatot, amelynek kivitelezése során 35Kw napelem 

kerül fel az óvodára, jelenleg egy hibrid megoldással, amellyel nem tudnak rátermelni a 

hálózatra, de a konyha azonnal fel tudja használni napközben, amikor süt a nap. Hozzátette, 

rengeteg energiát használnak el, ezért átálltak a gázról a villany üzemeltetésre. Tájékoztatott 

még egy nyertes projektről, amelynek a keretén belül egy agrárlogisztikai csarnok fog működni, 

ezzel a helyi gazdákat tudják segíteni. Említette, hogy részt vesz a település a Virágos 

Magyarország programban, előző évben 3. alkalommal kapták meg a kiváló minősítést. 

Tájékoztatott, hogy ezt idén is folytatják, mindig próbálnak valami újat kitalálni, de a munkaerő 

állomány egyre kevesebb a falugondnokságon is, mert nem tudnak a piaci szereplőkkel 

versenyezni. 

Elmondta, ennek kapcsán találta ki a „Fogadj örökbe egy virágosládát” promóciót, amely 

nagyon népszerű lett. Télen a dolgozók 26 virágládát, faládát készítettek, amit beültettek 

virággal, ezeket lehetett örökbe fogadni, annyit kértek cserébe, hogy gondozzák azokat. Bíznak 

abban, hogy évről évre egyre jobb lesz és virágosabb lesz Nemesvámos. 

Mindenkinek jó munkát kívánt, megköszönte elnök úrnak, hogy elfogadta a meghívást, amely 

a március 15-ei ünnepségen merült fel és örömét fejezte ki, hogy vendégül láthatja a vármegyei 

közgyűlést Nemesvámoson. Végül emlékeztetett a 11 órás programra a Knapp Kft-nél. 

 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Polgármester úr köszöntő szavait 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 13 fő jelen van, az ülés 

határozatképes. Távolmaradását előzetesen bejelentette, Benedek Szilveszter, Dobó Zoltán, 

Eszli István és Nagyné Bátor Alexandra képviselő. 

 

A nyílt ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentést tette: 

 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a számítógépes szavazási rendszer a kihelyezett ülés miatt a 

nyílt ülésen nem áll rendelkezésre, ezért indítványozta, hogy a közgyűlés ügyrendi határozatban 

döntsön arról, hogy a közgyűlés a napirendi pontok tekintetében döntéseit kézfelemeléssel 

történő nyílt szavazással hozza meg. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül ügyrendi határozattal elfogadta, hogy a szavazás az 

ülésen kézfelemeléssel történik. 

 

Polgárdy Imre 

Megállapította, hogy a közgyűlés ügyrendi határozatban döntött arról, hogy a szavazás a 

kihelyezett nyílt ülésen kézfelemeléssel fog történni. 

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban indítványozta a kiküldött közgyűlési meghívóban szereplő 

,,Beszámoló a Veszprém Vármegyei Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 2022 évi 

tevékenységéről, valamint az alapítvány munkájának eredményeiről” tárgyú előterjesztés 

napirendről történő levételét, tekintettel arra, hogy a beszámoló kapcsán felvetődtek olyan jogi 

kérdések, melyek tisztázása szükséges, ezért a Papcsák Ügyvédi Iroda állásfoglalásának 

megismerését követően tartja indokoltnak a beszámoló közgyűlés általi megtárgyalását.  

 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2023. június 29-ei ülésén a nyílt ülés napirendi 

tervezetét tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a napirend elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az ülés napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

35/2023. (VI. 29.) határozata 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 2023. június 29-ei nyílt ülésének 

napirendjéről 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése a 2023. június 29-ei nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. I. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 10/2022. (XII. 9.) önkormányzati rendelet módosítása, 

II. a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Ügyrendi Bizottsága, valamint 

a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottsága új tagjának megválasztása 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 

2. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megállapításáról 

szóló 6/2023. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

3. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodása 

szabályairól szóló 8/2023. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  
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 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

4. A közgyűlés tagjainak tiszteletdíjáról, költségtérítéséről és juttatásairól szóló 2/2023. 

(II.17.) önkormányzati rendelet módosítása  
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 

5. Szándéknyilatkozat jóváhagyása Kovászna Megye Tanácsa és a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat között fennálló testvérmegyei kapcsolat 30 éves jubileuma alkalmából 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Nagy-Tóth Petra Ágnes, titkársági referens 

 Zsebe Péter, titkársági referens 

 

6. „Bakony Turisztikai Charta” együttműködési rendszerének létrehozása 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető  

 Várszegi Bernadett, területfejlesztési referens 

  

7. Javaslat a Veszprém Vármegyei Önkormányzat, a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzati Hivatal és a Pécsi Tudományegyetem között, háromoldalú stratégiai 

együttműködési keretmegállapodás megkötésére 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető  

 Várszegi Bernadett, területfejlesztési referens  

 

8. Konzorciumi Együttműködési Megállapodás az „Együttműködésben a klímatudatos 

vízgyűjtő-gazdálkodásért” című LIFE20 CCA/HU/001604 azonosítószámú LIFE 

LOGOS 4 WATERS projekt keretében 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető  

 

9. Az Országgyűlés orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) 

OGY határozatához történő csatlakozás 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 

10. Döntés a TOP_Plusz-6.1.4-23 kódszámú, „Aktív turizmus fejlesztése” című felhívás 

támogatási kérelme benyújtásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Bognár Csaba, pályázati referens 

 Jóna Bernadett, pályázati referens  

 Kovács Erika, pályázati referens  

 Lents Zoltán, pályázati referens 

 

11. Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2022. évi alakulásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető 

 Szóllásné Haraszti Bernadett, területfejlesztési referens 

 

12. Tájékoztató Veszprém vármegye környezetvédelmi programjának megújításáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 
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Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető 

 Szóllásné Haraszti Bernadett, területfejlesztési referens 

 

13. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2022. évi tevékenységéről 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Dr. Bóka István elnök, Balaton Fejlesztési Tanács, 

 Fabacsovics Zoltán, vármegyei főépítész, irodavezető 

 Szóllásné Haraszti Bernadett, területfejlesztési referens 
 

14. Tájékoztató Veszprém vármegye foglalkoztatási helyzetéről, a munkaerőhiány 

csökkentése érdekében szükséges vármegyei és helyi szintű lépések lehetőségéről 2022-

2023. 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke  

Előkészítésért felelős: Troják László főosztályvezető, Veszprém Vármegyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási, Foglalkoztatás-felügyeleti és 

Munkavédelmi Főosztály 

 Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 

 

15. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.), 

a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.), a közgyűlés 

által a vármegyei jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett tevékenységről 

(IV.) 
Előadó: Polgárdy Imre, vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Halmi-Tóth Mónika, önkormányzati referens 
 

16. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2023. április 16. - 2023. június 15.) 
Előadó: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Nagy-Tóth Petra Ágnes, titkársági referens 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. I. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 10/2022. (XII. 9.) önkormányzati rendelet módosítása, 

II. a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Ügyrendi Bizottsága, valamint 

a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottsága új tagjának megválasztása 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást és két határozati javaslatot a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 

 

Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlésének 

11/2023. (VI. 30.) önkormányzati rendelete 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 10/2022. 

(XII. 9.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet és melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben foglalt határozati javaslat alapján 

az Ügyrendi Bizottság személyi összetételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

36/2023. (VI. 29.) határozata 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Ügyrendi Bizottsága új tagjának 

megválasztása 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta „I. A Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 10/2022. (XII. 9.) önkormányzati 

rendelet módosítása, II. a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Ügyrendi 

Bizottsága, valamint a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottsága új tagjának megválasztása” 

tárgyú előterjesztést és az Ügyrendi Bizottság személyi összetételére vonatkozóan az alábbi 

döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Polt Balázs vármegyei 

önkormányzati képviselőt az ÜGYRENDI BIZOTTSÁG tagjának megválasztja a 

közgyűlés megbízatásának időtartamára, ezzel egyidejűleg a 60/2019. (XI.28) MÖK 

határozat 1. pontját, mely a Bizottság személyi összetételét állapítja meg, az alábbiak 

szerint módosítja: 

 

bizottsági elnök:   Tábori Ferenc  

bizottsági alelnök:   Ihász Norbert Benjamin 



 

8 

 

bizottsági képviselő tagok: Horváth Ernő József 

Nagyné Bátor Alexandra 

Ravasz Tibor 

Grőber Attila 

Deák Istvánné 

Polt Balázs 
 

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatról az érintetteket értesítse. 
 

3. A közgyűlés felkéri a vármegyei jegyzőt, hogy az SZMSZ függelékét a döntésnek 

megfelelően aktualizálja. 

 

Határidő:  1-2. pont tekintetében: azonnal 

  3.pont tekintetében: 2023. július 15. 

Felelős: 1-2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

  3.pont tekintetében: dr. Imre László, vármegyei jegyző 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslat szerint 

a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottság személyi összetételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

37/2023. (VI. 29.) határozata 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottsága 

új tagjának megválasztása 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta „I. A Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 10/2022. (XII. 9.) önkormányzati 

rendelet módosítása, II. a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Ügyrendi 

Bizottsága, valamint a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottsága új tagjának megválasztása” 

tárgyú előterjesztést és a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottság személyi összetételére 

vonatkozóan az alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése Polt Balázs vármegyei 

önkormányzati képviselőt a VESZPRÉM VÁRMEGYEI ÉRTÉKTÁR 

BIZOTTSÁG tagjának megválasztja a közgyűlés megbízatásának időtartamára, ezzel 

egyidejűleg a 87/2019. (XII.12.) MÖK határozattal módosított 62/2019. (XI.28.) MÖK 

határozat 1. pontját, mely a Bizottság személyi összetételét állapította meg, az alábbiak 

szerint módosítja: 

 

bizottsági elnök:   Nagyné Bátor Alexandra  

bizottsági alelnök:   Szöllősi János László 

bizottsági képviselő tagok: Kis Virág Enikő 

    Tábori Ferenc 

    Papp Tamás 
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    Horváth Ernő József 

Benedek Szilveszter 

Eszli István 

Polt Balázs 
 

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatról az érintetteket értesítse. 
 

3. A közgyűlés felkéri a vármegyei jegyzőt, hogy az SZMSZ függelékét a döntésnek 

megfelelően aktualizálja. 

 

Határidő:  1-2. pont tekintetében: azonnal 

  3.pont tekintetében: 2023. július 15. 

Felelős: 1-2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

  3.pont tekintetében: dr. Imre László, vármegyei jegyző 

 

Polgárdy Imre 

Megállapította, hogy újonnan megválasztott bizottsági tagként került az Ügyrendi Bizottságba 

és a Veszprém Vármegyei Értéktár Bizottságba Polt Balázs képviselő úr, akinek 

megválasztásához gratulált és eredményes munkát kívánt. 

 

 

2. Veszprém Vármegyei Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megállapításáról 

szóló 6/2023. (II. 22.) önkormányzati rendelet módosítása 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetet az Ügyrendi Bizottság kivételével a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 

Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlésének 

12/2023. (VI. 30.) önkormányzati rendelete 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat 2023. évi költségvetésének megállapításáról szóló 

6/2023. (II.22.) önkormányzati rendelet módosításáról 
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A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik. 

 

 

3. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodása 

szabályairól szóló 8/2023. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosítása 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül megalkotta az alábbi rendeletet: 

 

Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlésének 

13/2023. (VI. 30.) önkormányzati rendelete 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodása szabályairól 

szóló 8/2023. (IV.28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4. A közgyűlés tagjainak tiszteletdíjáról, költségtérítéséről és juttatásairól szóló 2/2023. 

(II.17.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a rendelet-tervezet elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodással megalkotta az alábbi rendeletet: 

 

Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlésének 

14/2023. (VI. 30.) önkormányzati rendelete 

a közgyűlés tagjainak tiszteletdíjáról, költségtérítéséről és juttatásairól szóló 2/2023. (II.17.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

5. Szándéknyilatkozat jóváhagyása Kovászna Megye Tanácsa és a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat között fennálló testvérmegyei kapcsolat 30 éves jubileuma alkalmából 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Elmondta, ahogy e napirendi pont megtárgyalásához készült előterjesztésből, valamint az 

elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről készült tájékoztatóból is kiderül, az Önkormányzat 

és Kovászna Megye Tanácsa 30 éve tartó eredményes együttműködést ápol. Kifejtette, e kerek 

évfordulón indokolt megerősíteni a testvérkapcsolat további működésének jogérvényességi 

szándékát. Elmondta, hogy a Kovászna Megye Tanácsának meghívására tett látogatás új 

kapcsolatokat, új lehetőséget teremtett a jövő közös terveit illetően, és nagyban hozzájárult az 

együttműködés továbbviteléhez. Reményét fejezte ki, miszerint a szeptemberben 

megszervezésre kerülő Bakony-Balaton Gasztroünnep lesz e sikeres együttműködés következő 

állomása.  

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés 

 

Áldozó Tamás 

Megkérdezte, várható-e a tervezett szeptemberi rendezvényen, hogy a Veszprém vármegyei 

települések meghívják majd a Kovásznai testvértelepüléseiket, hasonló módon, ahogy most a 

Kovásznai helyszínen is történt, hogy a Kovásznai települések meghívták a Veszprém 

vármegyei testvértelepüléseket és vendégül látták őket. 
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Válasz 

 

Polgárdy Imre 

Elmondta, hogy erről nem állapodtak meg, véleménye szerint fakultatív módon döntenek majd 

a települések. Hozzátette, a gondolatmenet a 30. kerek évforduló kapcsán az volt– ahogy a 25. 

éves is hasonló nagyszabású esemény volt Veszprémben –, hogy az alkalom súlyát növelte, 

hogy sok település részt tudott venni az ünnepi közgyűlésen és aláíráson, valamint az ahhoz 

kapcsolódó Székely Vágtán. Úgy vélte, érdekes esemény volt azok számára, akik el tudtak 

menni és sajnálatát fejezte ki, hogy bár valamennyi képviselő számára adott volt a lehetőség, 

de viszonylag kevesen éltek vele. 

 

Hozzászólás 

 

Vörösmarty Éva 

Elmondta, hogy sajnos csak itthonról követte az eseményeket, de a fényképeket és videókat 

látva nagyon megérintette, és úgy érzi, méltó módon lett megünnepelve a 30 éves barátság. 

Köszönetét fejezte ki Kovászna megyének és Tamás Sándor elnök úrnak, hogy összefogta a 

rendezvénysorozatot, és komoly munkát fektettek abba, hogy színvonalasan és méltó módon 

tudják megünnepelni ezt a barátságot. 

Külön megköszönte a Veszprém Vármegyei Önkormányzatnak, Elnök úrnak, a delegációnak, 

a testvértelepüléseknek, hogy színvonalasan képviselték a vármegyét a rendezvénysorozaton. 

Kiemelte, hogy nagyon jó érzés volt látni a kommandói új iskola átadását, amely az ünnepséget 

megelőző napokban történt. Emlékeztetett, mindenki tudja, hogy egy tűz pusztított az 

épületben, amelyhez egy csekély segítséget a vármegyei önkormányzat is tudott adni 

2.755.000,- Ft értékben, amelyből informatikai és sporteszközöket vásároltak a diákok részére. 

Még egyszer megköszönte az élményt, amelyet igaz, hogy csak itthonról, de átélhetett. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő.  

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

38/2023. (VI.29.) határozata  

Szándéknyilatkozat jóváhagyása Kovászna Megye Tanácsa és a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat között fennálló testvérmegyei kapcsolat 30 éves jubileuma alkalmából 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Szándéknyilatkozat 

jóváhagyása Kovászna Megye Tanácsa és a Veszprém Vármegyei Önkormányzat között 

fennálló testvérmegyei kapcsolat 30 éves jubileuma alkalmából” tárgyú előterjesztést és az 

alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése a 2023. június 9. napján kelt jelen 

határozat mellékletét képező - 1993. június 7-én, Sepsiszentgyörgyön aláírt 

alapszerződés, valamint a 2002. június 2-án Pápán záradékkal ellátott alapszerződésbe 

foglalt együttműködés megújítására 2003. június 7-én, Magyarpolányban aláírt - 2018. 

szeptember 27-én hatályba lépett záradékkal kiegészített Együttműködési Megállapodás 
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záradékkal történő kiegészítését tartalmazó - szándéknyilatkozatban foglaltakkal 

egyetért, azt jóváhagyja. 

 

2. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a Vármegyei Jegyzőt, hogy 

a határozat 1. pontjában szereplő 2003. június 7-én aláírt megújított együttműködési 

megállapodás záradékkal történő kiegészítéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

  2. pont tekintetében: 2023. július 31. 

Felelős: 1. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

  2. pont tekintetében: Dr. Imre László, vármegyei jegyző 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a megjelenteket arról, hogy Polt Balázs képviselő úr jelezte korábban, hogy a 

diplomaátadó ünnepségére hivatalos, ezért távozik az ülésről. Gratulált képviselő úrnak a 

diplomájához. 

 

Polt Balázs képviselő 9:55 órakor elhagyta az üléstermet. 

 

A közgyűlés tagjai közül a továbbiakban 12 fő volt jelen. 

 

6. „Bakony Turisztikai Charta” együttműködési rendszerének létrehozása 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólás 

 

Vörösmarty Éva 

Megköszönve a szót elmondta, hogy örömmel értesült arról, hogy létrejött az együttműködés, 

a Bakony Turisztikai Charta megalapítása, mert úgy gondolja, és reméli, hogy egyetértenek 

vele abban, hogy Veszprém vármegyében a turisztikai ágazat egy stratégiai pont. Kifejtette, 

ezzel az együttműködéssel olyan feladatok, elképzelések és célok kerültek kijelölésre, 

amelyhez fontos a helyi tudás, a helyi ismeretek és a helyi jövőkép, és annak megítélése, hogy 

mi jó az itt élő embereknek, illetve, hogy hogyan tudunk fejlődni, hogyan tudjuk elérni, hogy 

Veszprém vármegye minél vonzóbb legyen az idelátogatók és természetesen a benne élők 

számára is. Úgy vélte, nem elhanyagolható, hogy az itt élők a szabadidejüket a vármegyében 

tudják minőségi módon eltölteni. 
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Üdvözölte a kezdeményezést és megígérte, hogy figyelemmel fogja kísérni, hogy minél 

sikeresebb legyen az együttműködés. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő.  

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

39/2023. (VI.29.) határozata 

„Bakony Turisztikai Charta” együttműködési rendszerének létrehozása 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Bakony Turisztikai 

Charta” együttműködési rendszerének létrehozása” című előterjesztést, és az alábbi döntést 

hozta: 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

1) megismerte a határozat mellékletét képező „EGYÜTTMŰKÖDÉSI 

SZÁNDÉKNYILATKOZAT Bakony Turisztikai Charta” (a továbbiakban: Charta) című 

dokumentumot, melynek tartalmával és a Vármegyei Közgyűlés Elnöke általi 

aláírásával egyetért,  

 

2) felhatalmazza Elnökét, a Chartában foglalt alapelvek érvényre juttatásáért a szükséges 

egyeztetések, intézkedések megtételére. 

 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

 2. pont tekintetében: folyamatos 

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

7. Javaslat a Veszprém Vármegyei Önkormányzat, a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzati Hivatal és a Pécsi Tudományegyetem között, háromoldalú stratégiai 

együttműködési keretmegállapodás megkötésére 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

40/2023. (VI.29.) határozata 

Döntés a Veszprém Vármegyei Önkormányzat, a Veszprém Vármegyei Önkormányzati 

Hivatal és a Pécsi Tudományegyetem között, háromoldalú stratégiai együttműködési 

keretmegállapodás megkötéséről 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Veszprém 

Vármegyei Önkormányzat, a Veszprém Vármegyei Önkormányzati Hivatal és a Pécsi 

Tudományegyetem között, háromoldalú stratégiai együttműködési keretmegállapodás 

megkötésére” című előterjesztést, és az alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Vármegyei 

Önkormányzat, a Veszprém Vármegyei Önkormányzati Hivatal és a Pécsi 

Tudományegyetem között kötendő háromoldalú együttműködési megállapodást a 

határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

2. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza a vármegyei 

közgyűlés elnökét és a vármegyei jegyzőt az együttműködési megállapodás aláírására. 

 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

 2. pont tekintetében: 2023. július 31. 

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Dr. Medvegy Gabriella dékán asszonynak és a Pécsi Tudományegyetem Műszaki 

Informatikai Kara munkatársainak a konstruktív előkészítő munkát és bizalmát fejezte ki 

további együttműködésük sikerességére. 

 

 

8. Konzorciumi Együttműködési Megállapodás az „Együttműködésben a klímatudatos 

vízgyűjtő-gazdálkodásért” című LIFE20 CCA/HU/001604 azonosítószámú LIFE 

LOGOS 4 WATERS projekt keretében 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a közgyűlés tagjait, hogy az előterjesztés írásos anyaga 2023. június 27. napján 

valamennyi képviselőtársa részére megküldésre került. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

41/2023. (VI.29.) határozata 

Döntés Konzorciumi Együttműködési Megállapodás megkötéséről az „Együttműködésben a 

klímatudatos vízgyűjtő-gazdálkodásért” című LIFE20 CCA/HU/001604 azonosítószámú LIFE 

LOGOS 4 WATERS projekt keretében megvalósuló vízgyűjtő szintű önkormányzati pályázati 

programban való részvétel érdekében 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Konzorciumi 

Együttműködési Megállapodás az „Együttműködésben a klímatudatos vízgyűjtő-

gazdálkodásért” című LIFE20 CCA/HU/001604 azonosítószámú LIFE LOGOS 4 WATERS 

projekt keretében” című előterjesztést, és az alábbi döntést hozta: 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 
 

1) megismerte a határozat mellékletét képező „Konzorciumi Együttműködési 

Megállapodás az „Együttműködésben a klímatudatos vízgyűjtő-gazdálkodásért” 

című LIFE20 CCA/HU/001604 azonosítószámú LIFE LOGOS 4 WATERS projekt 

keretében  megvalósuló vízgyűjtő szintű önkormányzati pályázati programban való 

részvétel érdekében” című dokumentumot (továbbiakban Konzorciumi 

Együttműködési Megállapodás) 
 

2) egyetért azzal, hogy a Monostorapáti község Önkormányzatának 

konzorciumvezetésével Kapolcs község Önkormányzata, Taliándörögd község 

Önkormányzata, Vigántpetend község Önkormányzata és Pula község 

Önkormányzata részvételével formálódó konzorciumhoz csatlakozzon 

együttműködő partnerként a Veszprém Vármegyei Önkormányzat is, ezért 

felhatalmazza Elnökét, a Konzorciumi Együttműködési Megállapodás aláírására, 
 

3) továbbá felkéri Elnökét a Konzorciumi Együttműködési Megállapodásban foglaltak 

érvényre juttatásáért a szükséges egyeztetések, intézkedések megtételére. 
 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

 2. pont tekintetében: 2023. június 30. 

 3. pont tekintetében: folyamatos 

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 
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A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

9. Az Országgyűlés orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) 

OGY határozatához történő csatlakozás 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

A frakcióvezetők részéről vélemény, javaslat nem hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólások: 

 

Grőber Attila 

Köszöntötte elnök urat és a közgyűlés tagjait. Megjegyezte, nincs kétsége afelől, hogy a 

közgyűlés az előterjesztést el fogja fogadni, azonban úgy vélte, hogy az Országgyűlés által 

elfogadott döntésben már akkor is alapvető tárgyi tévedések voltak, amelyeket jelenleg még 

inkább súlyosnak és tévesnek ítélt meg. Kifejtette, a közgyűlésnek azt kell mérlegelnie, hogy a 

politikai akaraton túl meghoz-e olyan döntést, amely előterjesztés távol áll a valóságtól. 

Elmondta, hogy néhány elemet szeretne kiemelni. Példaként említette, az állásfoglalásban 

szerepel „a szankciók eredményezte magas energiaárak megfizetésével Oroszország háborúját 

finanszírozza Európa” megállapítás, amelyet tárgyi tévedésnek nevezett. Kifejtette, hogy az 

Európában felhasznált orosz gáz aránya 41%-ról 24 %-ra csökkent. Ezt két okkal magyarázta, 

részben az energiafüggőséget próbálják megszüntetni, csökkenteni, másrészről a gázfogyasztás 

is csökkent Magyarországon mintegy 20 %-kal. 

Egyetértett azzal, hogy tombol az infláció, ahogy az előterjesztésben is szerepel, hozzátéve, 

hogy Magyarországon tombol az infláció, miközben az Euró-zóna országaiban 7%, az európai 

országokban 8 %. Úgy vélte, el kell azon gondolkodni, hogy mi az oka, hogy a tomboló infláció 

Magyarországon van és nem másutt. 

Kifejtette, hogy számára morális problémákat is felvet a szándéknyilatkozat kérdése, hiszen 

látja, hogy a megye több városában egyen buszmegállókat építettek, hogy ott plakátokon 

szerepeljen, hogy kik a háborúpártiak és kik nem. Megjegyezte, hogy figyelemmel kíséri a 

Miniszterelnök nyilatkozatait, aki az elmúlt napokban két kijelentést tett: az egyik, hogy 

bármikor felhívhatja Putyin elnököt – így ő arra szeretné kérni, hogy ezt cselekedje meg, és 

miután elítéljük Oroszország katonai agresszióját, kérje meg a telefonban Putyin elnököt, hogy 

Oroszország vonuljon ki Ukrajnából. Másrészt különösen furcsának nevezte az 

állásfoglalásban, hogy elismeri Ukrajna jogát az önvédelemhez, miközben éppen tegnapelőtt 

hallhatták, hogy Ukrajna nem szuverén állam. 

Hangsúlyozta, hogy tudomása szerint egészen idáig a magyar kormány minden szankciót 

megszavazott Brüsszelben. 
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Álláspontja szerint az előterjesztés egyetlen célja, hogy politikailag azt lehessen mondani – 

ahogy az Pápán meg is történt –, hogy az ellenzék, a baloldal háborúpárti, szemben a derék 

jobboldallal – amelyről megjegyezte, hogy egyébként sem 1914-ben, sem 1939-ben, illetve 

1941-ben nem vitte bele a háborúba Magyarországot –, de a baloldal most semmi másra nem 

törekszik, csak hogy Magyarországot háborúba vigye. Éllel tette hozzá, hogy személy szerint 

is erre törekszik, azaz szeretné, ha mindhárom fiú gyermeke háborúba lépne. 

Még egyszer hangsúlyozta, hogy el lehet fogadni az előterjesztést, de ugyanaz az álláspontja, 

mint a pápai testületi ülésen, ezért nem vesz részt a szavazásban. Hozzátette, hogy mint minden 

„normális” ember, természetesen ő is békepárti, azonban mivel véleménye szerint az 

előterjesztés tárgyi tévedéseket tartalmaz, úgy érzi, hogy azt a méltóságot megengedi magának, 

hogy ne támogasson olyan előterjesztést, amelyben alapvető tévedések és hibák vannak. 

 

Dr. Áldozó Tamás  

A szót megköszönve kifejtette véleményét – visszautalva azon megjegyzésre, hogy Ukrajna 

nem szuverén állam –, miszerint aki más pénzéből él, más pénzéből fizeti a nyugdíjat, más 

pénzéből működteti a hadseregét, más pénzéből működteti az államigazgatást, az nem 

tekinthető szuverénnek. Megjegyezte, hogy ugyanígy nem tekinthető szuverénnek az a 

szervezet, amely ismeretlen eredetű külföldi forrásokból nyit irodákat, működteti saját 

szervezetét és csinál választási kampányt. Azaz véleménye szerint a magyar baloldal sem 

szuverén, és szerinte Grőber Attila képviselő úr talán jelen pillanatban nem tudja, de a magyar 

baloldal önálló akarat nélküli, szuverenitását nélkülöző szervezet, amely bármely pillanatban 

hajlandó és képes arra, hogy bármilyen Nyugat-Európai mainstream ideológiai azonosságot 

vegyen fel, és lelkes pártolója legyen a háborúnak, ahogy annak első jelei a választási 

kampányban már felismerhetők voltak. Ezzel kapcsolatban emlékeztetett Juhász Ferenc 

megszólalására, vagy az ellenzéki miniszterelnök-jelölt kommunikációjára. 

Éppen ezért úgy gondolja, hogy helye van a nyilatkozatnak, fontos szerinte, hogy mindenki 

állást foglaljon és rögzítve legyen, hogy kinek mi volt adott pillanatban a véleménye. 

Megjegyezte, hogy Ukrajna egyetlen közöséggel szemben hajlandó keménykedni és igazolja 

vissza saját szuverenitását, amely a magyar kisebbség, hiszen az ő szempontjából az a 100 000 

magyar – vagy már annyi sem – aki ott él, annak ellenére sem tekinthető egyenjogú 

állampolgárnak, európai polgárnak, hogy tudomása szerint eddig 30 magyar fiatal halt meg 

Ukrajna védelmében a fronton. 

Megerősítette, hogy helye van a megnyilatkozásnak, hiszen fontos, hogy a magyar közéleti 

szereplők – akkor is, ha nem az országgyűlésben alakítják a politikát, hanem itt a 

megyegyűlésben, vagy az önkormányzatoknál – állást foglaljanak. 

 

Tábori Ferenc 

Hozzászólását azzal kezdte, hogy Európa története a háborúk története. Kifejtette, hogy 

beszélnek közös európai múltról, de megnézve, hogy mi a közös európai múlt, az a háborúk 

története: az ókortól gyakorlatilag a II. világháború végéig miből állt Európa – háború, háború, 

háború, háború, nem volt olyan év, hogy Európában ne lett volna háború. Véleménye volt, hogy 

az Európai Unió alapító atyái nagyon kevesen tudják ezt, nagyon keveseket érdekel, de amikor 

a II. világháború után elkezdték lerakni az európai közösség alapjait az volt a szándék, hogy ne 

legyen háború. Ehhez képest, napjainkban Brüsszelben ezt teljesen elfelejtették és gyakorlatilag 

egyoldalúan támogatnak egy háborút. 

Másrészről, a magyar kormánnyal kapcsolatban elmondta, hogy a háború kitörése óta a magyar 

kormány számtalanszor felajánlotta, hogy jöjjenek a felek Budapestre, tartsanak 

béketárgyalásokat Budapesten, semleges helyszínen. Sem az ukrán fél, sem az orosz fél nem 

válaszolt, úgy gondolja, a magyar kormány a maga részéről megtette, amit meg kellett tennie. 
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Harmadrészről az energiakérdéssel kapcsolatban megjegyezte, hogy Európa függője az orosz 

energiának. Véleménye szerint lehet ugyan csökkentgetni akármennyivel a felhasználást, 

Európa függőségben van az orosz energiától. Hozzátette, azt is elfelejtik sokan, hogy amikor 

megtörténtek a rendszerváltások a 90-es évek elején, alig várta a nyugati tőke, hogy bemehessen 

Oroszországba, és alig várták nyugaton, hogy az oroszok komolyan befektessenek Nyugat-

Európában és Észak-Amerikában. Úgy vélte, ami most történik napjainkban, az elképesztő, azt 

mondani elvből, hogy egy jól kialakult gazdasági együttműködést egyszerűen felrúgunk. Egy 

háború szerinte olyan, mint egy kocsmai verekedés: „ő ütött először”. Véleménye szerint 

azonban nincs A és B felelős, mert általában mindkét fél felelőssége, a közös szereplők 

felelőssége, a kettő állam közös felelőssége. 

Negyedrészről a jobboldal-baloldal kapcsán elmondta, hogy a jelenlegi magyar kormánynak 

nincsen semmilyen személyi, szervezeti és jogi kontinuitása sem a Nemzeti Munkapárttal, sem 

a Magyar Élet Pártjával, ezzel szemben nagyon jól leírható lineárisan, jogilag, személyileg, 

hogy a Magyar Kommunista Párt, a Magyar Dolgozók Pártja, MSZMP, MSZP és abból 

kiszakadt a DK néhány évvel ezelőtt. Úgy gondolja, ott megvan a kontinuitás, míg a jelenlegi 

kormánypártoknak sem a MIÉP-pel, sem a Nemzeti Munkapárttal nincs semmiféle 

kontinuitása. 

Végül a figyelmet megköszönve elmondta, hogy ő is támogatja a nyilatkozat elfogadását. 

 

Deák Istvánné 

Megköszönte a szót, köszöntötte Elnök urat és a közgyűlés tagjait. 

Elmondta, úgy gondolja, hogy ennek a vitának azért nincs most értelme, mert akkora a 

különbség a vélemények között ebben a témában, amit úgysem tudnak itt tisztázni.  

Kifejtette, hogy a DK-nak homlokegyenest más a véleménye erről a dologról – mindenki tudja, 

hogy az országgyűlésben nem vettek részt a szavazásban –, és mindaz, amit Grőber úr 

elmondott, a DK álláspontjával egyezik meg, amit pedig képviselőtársai elmondtak, az a 

FIDESZ álláspontjával egyezik meg. 

Úgy vélte, az igazság a DK oldalán van, amit a jelen események is bizonyítanak, ezért nekik 

nem szabad itt a közgyűlésben igennel szavazni, szerinte részt kell venni a szavazásban és 

határozott nemmel kell szavazni. 

Elmondta, hogy a bizottsági ülésen nem figyelt és máshogy szavazott, de itt most meg kívánja 

változtatni, a „Nem” szavazatot érzi helyesnek, mivel tiszteli az ukrán népet, ezért ott, ahol 

gyerekeket és nőket gyilkolnak folyamatosan, nem merülhet fel, hogy nem szuverén ország. El 

kell fogadni, hogy Ukrajna szuverén ország, a népe pedig szuverén nép, amelyet egy agresszor 

támadott meg. Hangsúlyozta, nem Ukrajna támadta meg Oroszországot, hanem fordítva. 

Elmondta, hogy az iskola és kollégiuma, ahol tanít családokat fogad be a mai napig, már 2022. 

február 24-én érkeztek olyan családok, akik ijedtükben útnak indultak, és több mint fél évig ott 

voltak, akár 80-an is, nagyon sok gyerekkel. Személyes kapcsolata és tapasztalata van ezzel 

kapcsolatban, nagyon sajnálja őket és hogy ilyen helyzetbe kerültek. Hangsúlyozta, senkinek 

nincs joga egy népet kiírtani, márpedig pillanatnyilag szerinte ez a cél. 

Megjegyezte, látszik, hogy belül sem értenek egyet az oroszoknál, példaként említette az általa 

bűnözőnek titulált Prigozsin próbálkozásait, úgy vélte, repedezik az elképzelés. Reményeit 

fejezte ki, hogy sikerül megtalálni a megoldást, de úgy vélte, kevés azt mondani, hogy béke 

legyen meg tárgyalás legyen, mert ő még egyszer sem hallotta a jobboldaltól azt, hogy mit tesz, 

vagy milyen feltételeket gondol egy béketárgyaláson. Kifejtette, pillanatnyilag úgy tűnik, hogy 

akkor lesz béke, ha elfogadja Ukrajna az orosz feltételeket, ami azt jelenti, hogy a korábban 

annektált területeket megtartja magának, ahogy a most elfoglalt területeket is, akkor béke lesz, 

ez viszont Ukrajnának elfogadhatatlan. Amíg mindez nem rendeződik, addig sajnos áldozatokat 

szed ez a háború, egyre nagyobbat mind a két oldalon, amit tragédiának tart, ezért nem tudja 
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támogatni az előterjesztést. Végül megjegyezte, hogy a hibákra és nem megfelelő 

megfogalmazásra már Grőber Attila felhívta a figyelmet, azokat nem szeretné ismételni. 

 

Polgárdy Imre 

Grőber Attila képviselőnek adta meg másodszor a szót, egyben megjegyezte, hogy a Hivatal 

munkatársai mérik a hozzászólásokra rendelkezésre álló időt, amelyet Deák Istvánné képviselő 

túllépett, de mivel már a gondolatmenete végén járt, nem jelezte azt. 

 

Grőber Attila 

Kifejtette, hogy nagyon szívesen vitatkozik történetfilozófiai kérdésekről. Úgy vélte, ha Áldozó 

képviselő úr szerint Ukrajna nem szuverén állam, akkor talán érdemes lenne beszélni az ukrán 

nemzet születéséről, ami valóban egy nagyon késői nemzettudat. Javasolta az ukrán himnusz 

meghallgatását magyar nyelven, mert nagyon sokat lehet tanulni belőle.  

Áldozó képviselő úr megjegyzésére reagálva, miszerint ő nem szuverén, kifejtette, egyrészt 

képviselő úrnak joga, másrészt ő pedig örül annak, hogy elhangzott és jegyzőkönyvben is 

rögzítve van, hogy a képviselőtársakról így nyilatkozik. 

Elmondta, hogy 1985-ben kezdett egyetemre járni, ahol a Marxizmus-Leninizmus tantárgy 

óráján hallott utoljára olyan osztályharcos gondolatokat, amiket Tábori képviselő úr elmondott. 

Az „Európa története nem más, mint a háborúk története” kijelentéssel kapcsolatban 

megjegyezte, hogy egy szót kell csak kicserélni, és máris eljutnak a kommunista kiáltványhoz. 

Hozzátette, hogy talán rosszul tanítja a történelmet, de számára Európa történelme nem a 

háborúk története, véleménye szerint az európai integráció forrása Kantban és Victor Hugoban 

keresendő. 

Kifejtette, hogy a „ki kontinuis kivel és ki nem” nagyon jó vitatéma, amellyel kapcsolatban 

Tábori képviselő úr figyelmét kívánta felhívni a Klebelsberg intézetre, amelyet a jelenlegi 

kormányzat bátran és lelkesen támogat, éppen ezért úgy vélte, hogy innentől kezdve 

kontinuitásról beszélni, azaz, hogy ki kit követ, vagy ki kit nem követ, nem olyan egyszerű. 

Végül megjegyezte, hogy kifejezetten örülne annak, ha a Fidesz hasonló morális alapokon 

állna, mint 2007-ben, amikor Oroszország megszállta a Krím-félszigetet, mert emlékei szerint 

akkor határozottan és egyértelműen elítélték azt, most pedig Oroszországot mosdatják. 

Úgy vélte, nagyon egyszerű lenne a béke: Oroszország, amely megtámadta Ukrajnát, vonuljon 

ki, majd meg lehet kezdeni a fegyverszüneti tárgyalásokat akár Budapesten, akár máshol, és 

onnantól kezdve nem lenne probléma. 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Grőber képviselő úr megjegyzésre visszautalva, miszerint nem tartja őt szuverénnek, 

megjegyezte, nem hiszi, hogy ilyesmit mondott volna. Hozzátette, hogy megérti a baloldal 

frusztrációját a kontinuitással kapcsolatban, és egyetért Tábori Ferenccel. Kifejtette 

véleményét, miszerint a magyar történelemben vállalható baloldali kormányzás a 

rendszerváltást megelőzően nincsen, csak vállalhatatlan. Megjegyezte, ezzel szemben van 

vállalható jobboldali kormányzati gyakorlat a rendszerváltást megelőző időszakból is, akár több 

évtizedes. Példaként említette a kiegyezéstől az I. világháborúig tartó, vagy a két világháború 

közötti időszakot. Kiemelte a Bethlen kormány tevékenységét, amely a maga összefüggés 

rendszerében ma is vállalható, ebből következően a Klebelsberg-i hagyomány is vállalható. 

A harmadik megjegyzést illetően elmondta, természetesen egyetért azzal, hogy vonuljon ki 

mindenki mindenhonnan, hozzátéve, hogy előző este nézte a CNN csatornát, ahol szívszaggató 

riportokban éltek vissza a TV nézők érzelmeivel, az ukrán gyermekáldozatokról volt szó. 

Hangsúlyozta, természetesen szörnyűnek tartja, hogy gyermekek halnak meg háborúban, de 

úgy gondolja, hogy ugyanez a szívszaggató megmutatása a történéseknek Irakból és 

Afganisztánból hiányzott. Kifejtette, hogy amikor amerikai katona lőtt agyon gyereket, amikor 
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amerikaiak bombáztak le civil célpontokat, akkor nem volt morális problémázás, nem volt 

CNN, nem volt tüntetés, hiszen az „csak egy arab”. Éppen ezért úgy gondolja, mindenkinek 

érdemes lenne nagyon mélyre nézni, és a háborús erőszakhoz, valamint a nagyhatalmi 

érdekekhez való viszonyát végig gondolni. Megjegyezte, nem hiszi, hogy van különbség az 

amerikai nagyhatalmi ambíciók és azok reprezentációja, meg az orosz között, hangsúlyozva, 

hogy természetesen egyiket sem tartja elfogadhatónak. Megköszönte a figyelmet. 

 

Polgárdy Imre 

Több hozzászólás nem lévén megjegyezte, hogy látható a nagy ellentét a két oldal között, és 

bár Deák Istvánné képviselő asszony a „Nem” szavazatra bíztatott, ő természetesen az „Igen” 

szavazatra bíztatja képviselőtársait. Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az 

előterjesztésben szereplő határozati javaslatról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 2 

ellenszavazat mellett, tartózkodással nélkül (Grőber Attila képviselő nem szavazott) meghozta 

az alábbi határozatot: 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

42/2023. (VI.29.) határozata 

Az Országgyűlés orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) OGY 

határozatához történő csatlakozás 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Az Országgyűlés orosz-

ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) OGY határozatához történő 

csatlakozás” tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése: 

a) egyetért az orosz-ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III.31.) OGY 

határozatban foglalt megállapításokkal, 

b) megerősíti Magyarország békepárti álláspontját, 

c) egyértelműen nemet mond a háborúra, és szorgalmazza a mielőbbi békekötést. 

 

2. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a Vármegyei Jegyzőt, hogy 

e határozatot küldje meg Szita Károlynak, Kaposvár Megyei Jogú Város 

polgármesterének, a Megyei Jogú Városok Szövetsége elnökének. 

 

Határidő: 1. pont tekintetében: azonnal 

  2. pont tekintetében: 2023. július 15. 

Felelős: 1. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

  2. pont tekintetében: Dr. Imre László, vármegyei jegyző 

 

 

10. Döntés a TOP_Plusz-6.1.4-23 kódszámú, „Aktív turizmus fejlesztése” című felhívás 

támogatási kérelme benyújtásáról 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

43/2023. (VI.29.) határozata 

a TOP_Plusz-6.1.4-23 kódszámúfelhívásra támogatási kérelmek benyújtásáról 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Döntés a TOP_Plusz-

6.1.4-23 kódszámú, „Aktív turizmus fejlesztése” című felhívás támogatási kérelme 

benyújtásáról” tárgyú előterjesztést, és az alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése egyetért azzal, hogy a Veszprém 

Vármegyei Önkormányzat, mint konzorciumvezető, Magyarország Kormányának 

TOP_Plusz-6.1.4-23 kódszámú felhívására az alábbiak szerint két támogatási kérelmet 

nyújtson be: 

a) a felhívás 2.1.1. A) pontjában meghatározott országos jelentőségű aktív turisztikai 

hálózatok fejlesztésére tématerülettel kapcsolatban egy támogatási kérelmet, 

legfeljebb bruttó 1,2 milliárd Ft keretösszegig, valamint 

b) a felhívás 2.1.1. C) pontjában meghatározott nemzeti parkok, többségi állami 

tulajdonú erdőgazdaságok, natúrparkok, geoparkok komplex ökoturisztikai 

infrastrukturális fejlesztései tématerülettel kapcsolatban egy támogatási kérelmet 

legfeljebb bruttó 600 millió Ft keretösszegig.  
 

2. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza elnökét, hogy a 

határozat 1. pontjában megnevezett támogatási kérelmek tekintetében: 

a) az érintett konzorciumi tagokkal az együttműködési szándéknyilatkozatokat 

megkösse, 

b) a támogatott projektek szakmai koordinációját irányítsa. 
 

3. A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri a Vármegyei Jegyzőt, hogy a 

támogatási kérelmek előkészítésével, benyújtásával és a támogatott projektek 

projektmenedzsmenti feladatai ellátásával kapcsolatos szükséges intézkedéseket tegye 

meg. 

 

Határidő:  folyamatos 

Felelős: 1-2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

3. pont tekintetében: Dr. Imre László, vármegyei jegyző 
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11.  Beszámoló a Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2022. évi alakulásáról 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a határozati 

javaslatot a mellékletét képező beszámolóval a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

44/2023. (VI.29.) határozata 

 A Veszprém Megyei Környezetvédelmi Program 2022. évi alakulásáról szóló beszámoló 

elfogadásáról 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Beszámoló a Veszprém 

Megyei Környezetvédelmi Program 2022. évi alakulásáról” tárgyú előterjesztést és az alábbi 

döntést hozta: 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése a 86/2018. (IX.27.) MÖK határozattal 

jóváhagyott Veszprém Megye Környezetvédelmi Programja 2018-2022. című 

dokumentációban foglaltak alapján elkészített Veszprém Megye Környezetvédelmi 

Programjának 2022. évi alakulásáról szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti 

tartalommal elfogadta. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

12. Tájékoztató Veszprém vármegye környezetvédelmi programjának megújításáról 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

45/2023. (VI.29.) határozata 

Veszprém vármegye környezetvédelmi programjának megújításáról 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Tájékoztató Veszprém 

vármegye környezetvédelmi programjának megújításáról” tárgyú előterjesztést és az alábbi 

döntést hozta: 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése: 

1) felhatalmazza Elnökét, hogy „Veszprém Vármegye Környezetvédelmi Programja 2023-

2027” dokumentum egyeztetési változatát az 1995. évi LIII. tv. 48/F.§-ában 

meghatározott szerveknek véleménykérés céljából megküldje, 

 

2) felkéri Elnökét, hogy a Közgyűlés szeptemberi munkaülésén ismertesse Veszprém 

Vármegye Környezetvédelmi Programja 2023-2027 dokumentum egyeztetési 

változatát. 

 

Határidő: 1. pont tekintetében: 2023. szeptember 15.  

2. pont tekintetében: 2023. szeptember 30. 

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

 

13. Tájékoztató a Balaton Fejlesztési Tanács 2022. évi tevékenységéről 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte Oláh Miklós urat, a Balatoni Integrációs Kft. Társadalomtudományi 

Kutatócsoportjának vezetőjét. 

Megkérdezte Kutatásvezető urat, szóbeli kiegészítést kíván-e tenni. 

 

Oláh Miklós 

Elmondta, hogy nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, amennyiben kérdés merül fel, válaszol 

rá. 
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Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben szereplő tájékoztatót a közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről vélemény, javaslat nem hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Balaton Fejlesztési Tanács 2022. évi 

tevékenységéről szóló tájékoztató tudomásul vételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Balaton Fejlesztési Tanács 2022. évi tevékenységéről 

szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Balaton Fejlesztési Tanács és munkaszervezete a Balatoni Integrációs 

Közhasznú Nonprofit Kft. munkatársainak a tájékoztató anyag összeállítását. 

 

 

14. Tájékoztató Veszprém vármegye foglalkoztatási helyzetéről, a munkaerőhiány 

csökkentése érdekében szükséges vármegyei és helyi szintű lépések lehetőségéről 2022-

2023 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte Troják László főosztályvezető urat, a Veszprém Vármegyei Kormányhivatal 

Foglalkoztatási, Foglalkoztatás-felügyeleti és Munkavédelmi Főosztályának vezetőjét. 

 

Megkérdezte Főosztályvezető Urat, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést 

kíván-e tenni. 

 

Troják László 

Elmondta, hogy nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben szereplő tájékoztatót a közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 

 
Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásul vételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Veszprém vármegye foglalkoztatási helyzetéről, szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Vármegyei Kormányhivatal Foglalkoztatási, Foglalkoztatás-

felügyeleti és Munkavédelmi Főosztály munkatársainak a tájékoztató anyag összeállítását és 

Főosztályvezető úr jelenlétét. 

 

 

15. Jelentés a közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.), 

a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.), a közgyűlés 

által a vármegyei jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett tevékenységről 

(IV.) 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a határozati javaslatelfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodással nélkül meghozta az alábbi határozatot: 

 

a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 

46/2023. (VI.29.) határozata 

A közgyűlés lejárt határidejű határozatairól (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a közgyűlés 

elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (III.), a közgyűlés által a vármegyei 

jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett tevékenységről (IV.) 

 

A Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése a 4/2023. (II.15.) határozatra, az 5/2023. 

(II.15.) határozatra, a 6/2023. (II.15.) határozatra, a 22/2023. (IV.5.) határozat 3. pontjára, a 

23/2023. (IV.5.) határozat 2. pontjára, a 25/2023. (IV.27.) határozatra, a 26/2023. (IV.27.) 

határozatra, 28/2023. (IV.27.) határozat 3. pontjára és a 31/2023. (IV.27.) határozat 2. pontjára 
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adott jelentést elfogadta, továbbá a közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntését 

és a közgyűlés által a vármegyei jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett 

tevékenységről szóló tájékoztatást elfogadta. 

 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a vármegyei közgyűlés elnöke 

 

 

16.  Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2023. április 16. - 2023. június 15.) 

(Az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 12 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Vármegyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

További szép napot, a nyárra kellemes pihenést kívánt, majd az ülést 10 óra 27 perckor 

berekesztette. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 Polgárdy Imre s.k. Dr. Imre László s.k. 

 vármegyei közgyűlés elnöke vármegyei jegyző 


